
Dansk Follceoplysnings Samråd 33 15 1466
GI. Kongevej 39E. 2 ty dfs(adfs.dk
1610 København V

16-04-20 12
TBK

Beslutningsreferat af Dansk Folkeoplysnings Samråds repræsentantskabsmøde torsdag
den 12. april 2012, kl. 13.45-15.30 i Mogens Dahl Koncertsal, Snorresgade 22,
København 5

Formand Per Paludan Hansen bød velkommen til repræsentantskabsmødet.

Tilstede: Sekretariatet havde foretaget en optælling af de delegerede. Resultatet var 46
delegerede fra 25 organisationer.

Valg af dirigent
Formanden foreslog Troels Borring, formand for Efterskoleforeningen.

Troels Borring blev valgt.

Dirigenten konstaterede, at repræsentantskabsmØdet var rettidigt indkaldt og
beslutningsdygtigt, idet der var mere end halvdelen af de mulige delegerede tilstede.

Valg af repræsentantskabsmødesekretær
Dirigenten foreslog på bestyrelsens vegne sekretariatsleder i DFS Trine Bendix.

Trine Bendix blev valgt.

Valg af stemmetællere
Dirigenten foreslog på bestyrelsens vegne:
Thorleif Jonasson, FN-Forbundet
Steen Tiedemann, Folkeuniversitetet
Bjørn Salling, Daghøjskoleforeningen

De tre blev valgt.

Beretning
Formand Per Paludan Hansen supplerede bestyrelsens skriftlige beretning (kapitel I i
Arsberetning 2011) med en mundtlig beretning. I den mundtlige beretning kom Per Paludan
Hansen bl.a. ind på

• Revision af folkeoplysningsloven har betydet at der skal være
folkeoplysningspolitikker og folkeoplysningsudvalg i alle kommuner. Det er vigtigt at
påvirke de kommunale politikker og budgetter og DFS har arbejdet på at få oprettet
lokale folkeoplysningssamråd i kommunerne, som kan arbejde med det. DFS har —

sammen med DUF og idrætten afholdt kurser rundt i landet for folkeoplysningsfolk
og kommunale embedsmænd. I samme regi bliver følges arbejdet med
folkeoplysningspolitikkerne tæt.

• DFS har været i dialog med fØrst Undervisningsministeriet og siden Kulturministeriet
om oprettelse af et videncenter.
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• Flexuddannelse har også været et politisk fokus. Vi har været i dialog med den
daværende opposition om emnet og undrer os nu over, at der nu skal ga så lang tid
med at formulere formålet mv.

• Strategi 2012-2017 er blevet til i en lang proces i DFS, der startede med “Drastiske
ændringer er nødvendige”, som blev drøftet på årsmødet i 2011, og videre med
drøftelser med og i medlemsorganisationerne og som mundede ud i den formulerede
strategi, der skal tages beslutning om på dette repræsentantskabsmøde.

• Kredsen: En tænketank, der skal udvikle en strategi for at gøre folkeoplysningen til en
bevægelse, der spiller en rolle i folkestyret, i udviklingen af civilsamfundet, i
udviklingen af medborgerskab, i den almene dannelse i institutionerne mv. Kredsen
arbejder med fire hovedtemaer: det holdningsneutrale samfund, samfundets
sammenhængskraft, bæredygtighed og international solidaritet. Medlemmer af
Kredsen: Marianne Jelved, Pernille Vigsø Bagge, Carl Holst, Lene Andersen, Ove Kaj
Pedersen, Steen Hildebrandt, Helga Kolby Kristiansen, Troels Mylenberg, Lars Bo
Kaspersen og Per Paludan Hansen. Kredsen eksisterer i første omgang året ud. De
ønsker at arbejdet skal være åbent. Derfor vil der være noget dels på Folkemødet, dels
på Grundtvigs Højskole i dagene omkring den 20. august. Alle i DFS medlemskredsen
indbydes til at deltage i sommerhøjskolen.

• På FolkemØdet på Bornholm i 2011 var folkeoplysningen ikke repræsenteret. Det
bliver vii 2012 med DSF og en række af medlemsorganisationerne. DFS er medvært
på Speakers Corner, som alle opfordres til at bruge, og har Folkeoplysningens Telt,
hvor flere medlemsorganisationer har aktiviteter.

• Både undervisningsministeren og kulturministeren har opfordret os til dialog. Inviterer
til en DFS-proces hvor vi skaber input til ministrene.

Formanden takkede medlemsorganisationerne for det gode samarbejde, bestyrelsen for godt
samarbejde og sekretariatet for samarbejdet i det daglige.

Dirigenten åbnede for kommentarer fra forsamlingen. Der var ingen kommentarer.

Repræsentantskabet godkendte beretningen enstemmigt.

Regnskab og budget
Sekretariatsleder Trine Bendix fremlagde regnskabet for 2011 og erklæringen fra de kritiske
revisorer.

Repræsentantskabet godkendte regnskabet enstemmigt.

Trine Bendix orienterede om bestyrelsens vedtagne budget for 2012.

Fastsættelse af kontingent
Bestyrelsen foreslog uændrede kontingentsatser.

Bestyrelsen forslag blev vedtaget enstemmigt.

Indkomne forslag
Bestyrelsen havde stillet to forslag om hhv. ny strategi for DFS og ændring af vedtægterne.
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Ny strategi for DFS
Formand Per Paludan Hansen fremlagde bestyrelsens forslag til Strategi 2012-2017. Den
overordnede strategiske målsætning i 2017 er, at DFS skal bevæge sig fra primært at være en
konsensus organisation, der stiller sig til rådighed for medlemsorganisationerne, til at være en
debatskabende organisation, der ogsa inspirerer og udfordrer medlemsorganisationerne og har
en holdning til samfundsudviklingen. Det gøres gennem fire indsatsområder:
Interessevaretagelse, medlemsservice, innovation og udvikling og folkeoplysningspolitisk
samfundsdebattør.

Formanden opfordrede til at “summe” to og to og aflevere skriftlige input til bestyrelsens
videre arbejde med de to sidste indsatsomrader, “innovation og udvikling” samt
“folkeoplysningspolitisk samfundsdebattØr”. Dirigenten åbnede derefter for yderligere
mundtlige input.

Formanden sluttede af med at takke for input til bestyrelsen og inviterede til dialog om
hvordan vi folder strategien ud. Bestyrelsen og sekretariatet kommer gerne mere ud i landet
med det formål, og formanden understregede at det også er medlemsorganisationerne opgave
at bære det ud.

Repræsentantskabet godkendte herefter strategien enstemmigt.

Vedtægtsændringer
Sekretariatsleder Trine Bendix fremlagde bestyrelsens forslag til vedtægtsændringer.

Repræsentantskabet godkendte de foreslåede vedtægtsændringer med følgende ændringer:
• I forslaget til ændring af § 6, stk. 12 ændres “11 medlemmer” til “10 medlemmer”.
• I forslaget til § 6, stk. 12a ændres fØrste punktum til: “Herudover udpeges en

repræsentant blandt sekretariatets medarbejdere.”
• Tilføjelse: I § 7, stk. 10 foreslås “~7, stk. 8” ændret til “~7, stk. 9”.
• Ændringsforslaget til § 6, stk. 15 blev frafaldet.

Valg
Valg af fem bestyrelsesmedlemmer for 2 ar.

Følgende kandidater stillede op:
Anders Hind
Ingolf Christensen
John Meinert Jacobsen
Niels Glahn
Otto Juhl Nielsen
Alle fem blev valgt.

Valg af en kritisk revisor
Dirigenten indstillede på bestyrelsens vegne Christian Legarth, Frie Fagskoler.
Christian Legarth blev valgt.

Valg af kritisk revisorsuppleant
Dirigenten indstillede pa bestyrelsens vegne Tine Sahlgren, FOF.
Tine Sahlgren blev valgt.
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Valg af revisor
Dirigenten indstillede på bestyrelsens vegne statsautoriseret revisor Susanne Schifter
Thorsen
Statsautoriseret revisor Susanne Schifter Thorsen blev valgt.

Eventuelt
Hans Grishauge orienterede om Grundtvigsk Forums samtalekort.

Ole Pedersen, Den Frie Lærerskole, takkede for invitationen til repræsentantskabsmødet og
for samarbejdet med DFS.

Troels Borring takkede bestyrelsen og sekretariatet for arbejdet og for at sætte de høje
ambitioner.

Per Paludan Hansen kvitterede for hilsnen fra Den Frie Lærerskole og takkede afslutningsvis
dirigenten for arbejdet og repræsentantskabet for et godt mØde.

Per Paludan Hansen
Formand
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Trine Bendix
Repræsentantskabsmødesekretær
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